
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 17. november 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 132
På Miljøstyrelsens hjemmeside fremgår det, at ”cirka 65 procent af det kvælstof, der 
bliver tilført til Flensborg Fjord fra den danske del af oplandet, stammer fra landbruget, 
mens cirka 25 procent udgøres af det naturlige baggrundsbidrag”. Der henvises til siden 
”Flensborg Fjord”, mst.dk. Vil ministeren bekræfte, at de sidste 10 pct. af det kvælstof, der 
bliver tilført til Flensborg Fjord, stammer fra spildevand og overløb? Vil ministeren videre 
redegøre for, hvordan Miljøstyrelsen er kommet frem til fordelingen, herunder i hvilken 
grad tallene er udtryk for et skøn, beregninger eller målinger? Vil ministeren oplyse, hvor 
stor usikkerhed der er forbundet med tallene?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Pernille Vermund 
(NB).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Pernille.Vermund@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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